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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 66)
21 lipca 2021 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Dariusza Olszewskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, zre-
alizowała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie i zaopiniowanie dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej Spra-
wozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2020 roku (druk nr 1329) 
w zakresie działania Komisji,
– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grud-
nia 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Krupka sekretarz stanu w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego  i Sportu wraz  ze współpracownikami, Ilona Kielan-Glińska wicedyrektor Departa-
mentu Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodowego w Najwyższej Izbie Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dzień  dobry. Witam wszystkich  serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Turystyki. Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum. Witam 
państwa posłów i zaproszonych gości w osobach: pani Ilona Kielan-Glińska wicedyrektor 
Departamentu Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodowego w Najwyższej Izbie Kontroli, 
Marcin Żyłowski dyrektor Departamentu Infrastruktury Sportowej w Ministerstwie 
Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu, pani Marta Szulińska zastępca dyrektora 
departamentu, pan Hubert Olszewski naczelnik w Departamencie Nadzoru w Sporcie, 
pan Marcin Brzychcy naczelnik w Departamencie Sportu dla Wszystkich i jeśli się pojawi 
pani minister, ją również bardzo serdecznie przywitamy.
Informuję, że porządek dzienny został państwu dostarczony. Czy są uwagi odnośnie 

do porządku dziennego? Nie słyszę. Wobec tego uważam porządek dzienny za przyjęty. 
Przypominam, że porządek dzienny przewiduje rozpatrzenie i zaopiniowanie dla Komisji 
do Spraw Kontroli Państwowej sprawozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli 
w 2020 roku – druk nr 1329 w zakresie działania Komisji, w punkcie drugim rozpatrze-
nie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia bieżącego roku. 
Przystępujemy do realizacji porządku obrad Komisji – rozpatrzenie i zaopiniowanie dla 
Komisji do Spraw Kontroli Państwowej sprawozdania z działalności Najwyższej Izby 
Kontroli w 2020 roku – druk nr 1329 w zakresie działania Komisji. Proszę przedstawi-
ciela NIK o krótki referat na temat druku w zakresie działania Komisji.

Wicedyrektor Departamentu Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodowego w Najwyższej 
Izbie Kontroli Ilona Kielan-Glińska:

Panie przewodniczący, szanowne prezydium, szanowni państwo, departament przeka-
zał do Komisji i przesłał sprawozdanie z działalności departamentu w zakresie działa-
nia Komisji, więc pozwolę sobie tylko przedstawić najważniejsze tematy kontroli, które 
były realizowane. W 2020 roku Departament Nauki, Oświaty  i Dziedzictwa Narodo-
wego realizował kontrolę wykonania budżetu państwa w części 25 – Kultura fizyczna 
oraz wykonanie planów finansowych Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej i Funduszu 
Zajęć Sportowo-Rekreacyjnych dla Uczniów. Realizowaliśmy także kontrolę wykonania 
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budżetu państwa w części 40 – Turystyka, a także duże kontrole ogólnopolskie, koordy-
nowane, które dotyczyły funkcjonowania ośrodków sportu i rekreacji, rozwoju aktyw-
ności fizycznej dzieci i młodzieży oraz programu inwestycji o szczególnym znaczeniu dla 
sportu. Jeśli chodzi o kontrolę innych jednostek organizacyjnych, one w sprawozdaniu 
również zostały wymienione. Może tylko przypomnę kontrolę Delegatury w Szczeci-
nie nadzór nad bezpieczeństwem obiektów małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej 
lub kontrolę Delegatury we Wrocławiu – przygotowanie oraz wykorzystanie obiektów 
na światowe igrzyska Sportowe The World Games w 2017 roku.
Jeżeli  chodzi o naszą  tegoroczną aktywność, prezentowaliśmy  już na posiedzeniu 

Komisji kontrolę wykonania budżetu państwa w części 20, a obecnie realizujemy kon-
trolę dotyczącą wspierania rozwoju sportu akademickiego. Te czynności kontrolne już 
są na ukończeniu. Będziemy przygotowywali raport, który będziemy mieli przyjemność 
przedstawić państwu w pierwszej połowie przyszłego roku. Pracownicy departamentu 
na bieżąco śledzą posiedzenia Komisji, częściowo uczestniczymy w nich fizycznie, czę-
ściowo  ze względu  na ograniczenia  pandemiczne  uczestniczyliśmy  również  zdalnie. 
To chyba tyle na ten moment. Jeśli były jakieś pytania, to oczywiście odpowiem. Bardzo 
dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Proszę pana posła Mieczysława Baszko o koreferat w sprawie spra-
wozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2020 roku – druk nr 1329 w zakresie 
działalności Komisji. Bardzo proszę. 

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Panie przewodniczący, panie i panowie posłowie, mam zaszczyt przedstawić opinię w sto-
sunku do sprawozdania NIK. Komisja pozytywnie ocenia wartość merytoryczną infor-
macji o wynikach przeprowadzonych kontroli oraz ich przydatności dla prac Komisji, 
podkreślając jednocześnie rzetelność i dokładność przedkładanych materiałów i doku-
mentów. Komisja wnosi o przyjęcie wyżej wymienionej opinii. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo panu przewodniczącemu. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę, czy ktoś 
z pań i panów posłów chciałby zabrać głos w tym punkcie? Bardzo proszę, pan przewod-
niczący Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, zaproszeni goście, Najwyższa Izba Kontroli 
w swoim dokumencie mówi o tym,  że zwróciła  się do ministra  sportu o przygotowa-
nie m.in. w strategicznym dokumencie rozwoju sportu w Polsce kierunków interwencji 
w zakresie aktywności fizycznej dzieci  i młodzieży oraz szkolnej  infrastruktury spor-
towo-rekreacyjnej dla uzyskania określonych wskaźników. Po okresie pandemii, kiedy 
znaczna część roku szkolnego odbywała się zdalnie, specjaliści alarmują o pogarszającej 
się kondycji fizycznej dzieci i młodzieży. Po pierwsze jest to problem narastającej oty-
łości, a po drugie, w związku z tym pojawia się cukrzyca typu dziecięcego, wynikająca 
z braku aktywności fizycznej. Stąd uprzejma prośba do Najwyższej Izby Kontroli o moni-
torowanie tego zalecenia w stosunku do Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego 
i Sportu, dlatego że to jeden z problemów społecznych i skutków pandemii, jeśli chodzi 
o młodzież szkolną.
Druga  sprawa,  o którą  chciałem  zapytać  – w tym  sprawozdaniu,  które  obejmuje 

również inne obszary polityki rządowej zainspirowała mnie jedna rzecz. Państwo kon-
trolowali również gminy w sprawie dowożenia dzieci niepełnosprawnych. W ostatnim 
okresie czasu do mnie dotarł w ramach interwencji poselskich taki problem, iż gminy 
odmawiają zwrotu kosztów podróży rodzicom dzieci, które kończą klasę 7 i 8 w systemie 
Ochotniczych Hufców Pracy, które kończą szkołę podstawową i mają przysposobienie 
do zawodu. Placówki OHP często nie znajdują się na terenie danej gminy i dziecko musi 
jechać na teren innej, aby do niej dotrzeć, skończyć szkołę podstawową w tym systemie 
i mieć przysposobienie do zawodu. Te odmowy w takiej sytuacji bardzo utrudniają konty-
nuację nauki. Często są to dzieci z rodzin o niskich dochodach, z różnymi dysfunkcjami. 
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Brak refundacji przez gminy kosztów dojazdu może powodować niechęć kontynuowania 
nauki, a obowiązek szkolny mamy do 18 roku życia. Rzeczywiście, kiedy podjąłem ten 
temat w ramach interpelacji poselskich Ministerstwo Edukacji i Nauki odpowiedziało, 
że obecnie nie ma obowiązku prawnego. Ekspertyza BAS w tej sprawie potwierdziła, 
że nie ma w systemie  prawnym  obowiązku  prawnego,  a tylko możliwość  refundacji 
ze strony gmin. Uważam, że to jest głęboko niesprawiedliwe. Ten obowiązek powinien 
dotyczyć również tej grupy dzieci i młodzieży, która zgodnie z prawem kończy szkołę 
podstawową i zdobywa przysposobienie do zawodu, a nie ma możliwości refundacji. Stąd 
mam uprzejmą prośbę o zwrócenie uwagi i jeśli zachodzi potrzeba, zasygnalizowanie 
rządowi potrzeby nowelizacji. To nie jest jakaś wielka grupa, ale jak mówiłem, grupa 
szczególna. Jeśli ta młodzież nie ukończy szkoły podstawowej to są określone kłopoty, 
począwszy od tego, że nie może zdobyć prawa jazdy. Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dzień dobry. Przesłałam bardzo dużo tematów do planu pracy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Teraz jesteśmy w innym punkcie, pani poseł. To będzie następny punkt.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
W związku ze spóźnieniem…

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie ma sprawy, jest pani usprawiedliwiona.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Jesteśmy teraz przy punkcie pierwszym?

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Tak.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dobrze, to ja później zabiorę głos.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie ma najmniejszego problemu. Czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? Nie 
słyszę. Pani dyrektor, jeśli można, proszę odpowiedzieć panu przewodniczącemu Toma-
szewskiemu. Bardzo proszę.

Wicedyrektor departamentu NIK Ilona Kielan-Glińska:
Szanowni państwo, bardzo dziękujemy za te wszystkie sygnały. Na bieżąco monitoru-
jemy obszar dotyczący edukacji i sportu a także szerokorozumianego zdrowia psychicz-
nego uczniów. W tej chwili uczniowie znajdują się w specyficznej sytuacji, co trzeba przy-
znać. Bardzo dziękuję, zapisałam te propozycje i popatrzymy na to. Jeśli chodzi o kwestię 
dowożenia, NIK stosunkowo często obejmuje to cyklicznymi kontrolami i w ostatnim 
czasie było ich wiele. Musiałabym się przyjrzeć, czy ten problem był faktycznie poru-
szany. W każdym razie dziękujemy za sygnał. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Panie przewodniczący? Ta odpowiedź wystarczy. Bardzo proszę, 
pani poseł.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję. Chciałabym się dowiedzieć jak państwo w ramach przeprowadzonej kontroli 
oceniają efektywność lekcji wychowania fizycznego.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Czy jeszcze ktoś chce zadać pytanie? Zamykam listę posłów, którzy chcą zabrać głos 
w pierwszym punkcie. Pani dyrektor, bardzo proszę.
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Wicedyrektor departamentu NIK Ilona Kielan-Glińska:
To jest trudne pytanie, pani poseł, aby odpowiedzieć wprost. W ostatnim czasie nie prze-
prowadzaliśmy kontroli dotyczącej wychowania fizycznego. W szkołach taka kontrola 
była parę lat temu. Na pewno jest to trudne zagadnienie. Przyznam szczerze, że musia-
łabym się  lepiej do tego przygotować,  aby  taką metodykę przedstawić, która byłaby 
wiarygodna. Oczywiście, jeśli chodzi o sprawność fizyczną ucznia, naprawdę może być 
wiele różnych wskaźników, które to mają określać. To co obserwujemy – rolą wychowa-
nia fizycznego w szkole jest nie tylko osiągnięcie tzw. efektywności w sensie sprawności, 
tylko też pewna promocja ruchu i sportowego stylu życia. Jest to też promocja zdrowego 
odżywiania. Przykładowo w podstawie programowej wychowania fizycznego są zapisy 
związane z przedstawianiem na lekcji zajęć wychowania zasad tzw. profilaktyki zdro-
wotnej, zdrowego odżywiania i zdrowego trybu życia. Szczerze mówiąc, chyba tutaj nie 
byłoby takich wyznaczników, które wprost określałyby efektywność tego przedmiotu, 
chyba że można by to mierzyć ocenami uzyskiwanymi przez uczniów, ale raczej nie poku-
siłabym się o to. Dziękuję.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Pani dyrektor,  pozostawiam  ten  temat  i myślę,  że przy kolejnym naszym spotkaniu 
będziemy mogli o tym szerzej podyskutować. Wiemy doskonale co jest w podstawie. Przez 
efektywność nie mam na myśli wyników osiąganych przez dzieci ani w sposób szczególny 
zmierzenia ich postępu sprawności, ale uważam, że powinniśmy się głęboko pochylić 
nad tym problemem, szczególnie teraz, po pandemii i po tych wszystkich negatywnych 
rzeczach, z którymi mamy coraz bardziej do czynienia i z problemem nadwagi i otyłości 
oraz zmniejszającej się sprawności dzieci, który ciągle nam narasta. Przy czterech lek-
cjach wychowania fizycznego, pomijając okres pandemii, powinniśmy mieć pozytywne 
wyniki. Każdy dorosły, który będzie ćwiczył 4 razy w tygodniu po 45 minut osiągnie 
bardzo wysoki, zadowalający poziom efektywności wykonywanego ruchu. Wychowanie 
fizyczne jest przede wszystkim nauką ruchu i tych wszystkich rzeczy, o których pani 
mówiła. Stoję zawsze na stanowisku, aby bardzo rozgraniczać – sport jest przede wszyst-
kim robiony w klubach, reprezentacjach, polskich związkach sportowych, wszelkiego 
rodzaju federacjach, a wychowanie fizyczne nie jest sportem dotyczącym bezpośrednio 
współzawodnictwa dzieci i młodzieży. Będę o tym mówiła jeszcze w kolejnym punkcie. 
Chciałabym, abyśmy temu tematowi poświęcili całe jedno posiedzenie Komisji i być może 
nawet zlecili państwu zbadanie tego przez różne wskaźniki. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję  uprzejmie.  Szanowni  państwo,  zamykam  dyskusję,  jeśli  chodzi  o pkt  1. 
W związku  z rozpatrzeniem  sprawozdania  z działalności  Najwyższej  Izby  Kontroli 
w zakresie działania Komisji proponuję uchwalenie przez Komisję opinii dla Komisji 
do Spraw Kontroli Państwowej w następującym brzmieniu: „Opinia nr 7 Komisji Kul-
tury Fizycznej, Sportu i Turystyki uchwalona na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2021 roku 
dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej w sprawie Sprawozdania z działalności Naj-
wyższej Izby Kontroli w 2020 roku – druk nr 1329 w zakresie działania Komisji.
Na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2021 roku Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Tury-

styki rozpatrzyła – w zakresie swojego działania – Sprawozdanie z działalności Najwyż-
szej Izby Kontroli w 2020 roku – druk nr 1329. Po zapoznaniu się z informacją na wyżej 
wymieniony temat, przedstawioną przez panią dyrektor Departamentu Nauki, Oświaty 
i Dziedzictwa Narodowego NIK, analizie otrzymanych dokumentów oraz przeprowa-
dzonej dyskusji, Komisja pozytywnie ocenia działalność Departamentu Nauki, Oświaty 
i Dziedzictwa Narodowego NIK w roku 2020.
Komisja pozytywnie ocenia wartość merytoryczną informacji o wynikach przeprowa-

dzonych kontroli oraz ich przydatności dla prac Komisji, podkreślając jednocześnie rze-
telność i dokładność przedkładanych materiałów i dokumentów. Komisja wyraża podzię-
kowania kierownictwu i pracownikom Departamentu za bardzo dobrą współpracę”.
Czy są jakieś uwagi do opinii? Nie słyszę. Dziękuję bardzo. Opinia została przyjęta. Czy 

oficjalnie musimy to przegłosować, jeśli nie ma sprzeciwu? Nie. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, 
że Komisja uchwaliła opinię dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej w sprawie Sprawoz-
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dania z działalności Najwyższej Izby Kontroli – druk nr 1329 w 2020 roku. Zamykam ten 
punkt porządku obrad.
Przystępujemy do realizacji pkt 2 – rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres 

od 1 sierpnia do 31 grudnia 2021 roku. Informuję, że prezydium Komisji wyznaczyło 
termin na przesyłanie tematów do planu pracy Komisji na bieżące półrocze. Do wyzna-
czonego terminu do 19 lipca do Komisji wpłynęły m.in. propozycje tematów poseł Małgo-
rzaty Niemczyk, Tadeusza Tomaszewskiego, Jakuba Rutnickiego i moje. Na dzisiejszym 
posiedzeniu, ze względów merytorycznych i w związku z dużą liczbą zgłoszonych propo-
zycji prezydium Komisji dokonało redukcji zaproponowanego projektu planu pracy. Pro-
jekt ten został państwu posłom doręczony na iPady pocztą elektroniczną. Jest również 
dostępny w wersji papierowej. Od siebie dodam, że w pracach prezydium uczestniczyły  
3 osoby. Część tematów została zgrupowana, część została odesłana do podkomisji. Mamy 
podkomisje, więc należy je również docenić w pracy. Otwieram dyskusję. Widzę pierwszy 
głos. Bardzo proszę, pan przewodniczący Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałbym tylko prosić o doprecyzowanie tematu 
drugiego. Jeśli wnioskodawca miał na myśli rzeczy, którymi wydaje mi się, że Komisja 
powinna się zająć w kontekście materiałów, które są do przedstawienia przez Minister-
stwo Aktywów Państwowych, to chodzi o informację na temat kontraktów sponsorskich 
– tu bym dodał – zawieranych przez spółki Skarbu Państwa i firmy z udziałem Skarbu 
Państwa z polskimi związkami sportowymi i klubami. Jeśli są to prywatne umowy spon-
sorskie to oczywiście nie podlegają kontroli sejmowej. Biorąc pod uwagę kto przedstawia 
materiały, domyślam się, że o to chodziło. W związku z tym proponuję doprecyzować – 
„Informacja na temat kontraktów sponsorskich zawieranych przez spółki Skarbu Pań-
stwa i firmy z udziałem Skarbu Państwa z polskimi związkami sportowymi i klubami”.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dobrze, dziękuję bardzo. Czekam na kolejne zgłoszenia.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Pani poseł, plan pracy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Pan przewodniczący Rutnicki, bardzo proszę.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Mam sugestię. Na listopad mamy przewidzianą informację na temat występu polskiej 
reprezentacji olimpijskiej i paraolimpijskiej podczas występu w igrzyskach olimpijskich 
w Tokio. Czy nie warto mimo wszystko trochę przyspieszyć rozpatrzenie tego punktu? 
Zdaję sobie sprawę, że związki muszą być też przygotowane do tych kwestii, ale może 
warto to np. zrobić w październiku, np. zamiast informacji na temat stanu wykorzysta-
nia funduszy unijnych na realizację inwestycji portowych i finansowania imprez w zakre-
sie kultury fizycznej i turystyki? Myślę, że byłoby dobrze, abyśmy mieli tak na ciepło to, 
co miejmy nadzieję, pozytywnego się wydarzy w Tokio. Moja sugestia i prośba, abyśmy 
ewentualnie mogli ten temat przyspieszyć.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Przepraszam panie przewodniczący, pkt 14 zamieniamy na…

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Np. na pkt 6, jeśli nie ma uwag z państwa strony.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Jest to propozycja, zaraz to wszystko przedyskutujemy. Czy coś jeszcze?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Nie ma tego tematu i pewnie dużo jeszcze nie wiemy w aspekcie kolejnych fali pandemii. 
Miejmy nadzieję, że ich nie będzie albo nie będą w takiej skali, jak poprzednio. To jest też 
kwestia Stadionu Narodowego. Pewnie będziemy rozmawiali na ten temat panie prze-
wodniczący troszeczkę później i na razie tego punktu nie chciałbym zgłaszać. Dziękuję.
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Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. Witamy bardzo serdecznie panią sekretarz stanu w Ministerstwie Kul-
tury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu panią Annę Krupkę. Witam serdecznie. Dzię-
kuję, że pani jest z nami. Panie przewodniczący, jeśli mogę, od razu powiem o stadionie. 
Pan przewodniczący Matuszewski zgłaszał sprawę Stadionu Narodowego. Nie ukrywam, 
że byłem przeciwny rozpatrywaniu tego teraz, bo jeszcze nie wiemy, co dokładnie będzie 
się działo, ale każdy z posłów może wnieść dodatkowe tematy, także w trakcie roku. Czy 
będzie to grudzień, czy styczeń, zobaczymy czy taki punkt będzie brany pod uwagę. Pani 
poseł Niemczyk. Bardzo proszę.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję bardzo. Widzę, że część zaproponowanych przeze mnie tematów została włą-
czona do planu pracy, a część w ogóle nie została uwzględniona. W związku z tym w pkt 
12, gdzie mamy informację na temat kariery dwutorowej sportowców – to posiedzenie 
rozpoczęliśmy wcześniej  i będziemy  je kontynuowali  –  proponowałabym,  aby  każde 
z ministerstw przygotowało taką informację, nie tylko ministerstwo sportu. Widzieliśmy, 
że ministerstwo sportu było całkiem nieźle przygotowane ostatnim razem.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Ale pani poseł, przepraszam, pani prośba została uwzględniona, są wypisane wszystkie 
ministerstwa.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, ale chciałabym, aby była przygotowana informacja przez te ministerstwa.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Po to też ministerstwa są zapraszane, a nie tylko po to, aby tutaj siedziały.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Chodzi o to, aby nie tylko udzielili nam odpowiedzi, ale aby każde ministerstwo przedsta-
wiło jak to w danym resorcie wygląda. Chciałabym poprosić, abyśmy mieli jedno posie-
dzenie Komisji poświęcone realizacji programów rządowych, czyli szkolnych ośrodków 
siatkarskich, SMOK, narodowy program tenisa, lekkoatletyka dla każdego itd. Można 
podzielić  to na dwa posiedzenia. Związki  sportowe przedstawiłyby nam  jak wygląda 
realizacja tych programów. Dawno o tym nie słyszeliśmy, a przez wiele lat duże środki 
finansowe na te programy były przeznaczane. Poprosiłabym również, aby w tym pla-
nie pracy była uwzględniona informacja o przygotowaniach polskiej ekipy olimpijskiej 
na zimowe igrzyska olimpijskie, które mamy w lutym 2022 roku. Nie zauważyłam, jeśli 
to już jest, to przepraszam, bo widzę tylko podsumowanie letnich igrzysk, a nie widzia-
łam przygotowania do zimowych igrzysk.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Jest.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Mamy trzecie igrzyska europejskie w Krakowie, ale nie widzę przygotowań do zimowych.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Informacja na temat stanu przygotowań do sezonu startowego 2021/2022.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Poprosiłabym  o rozszerzenie  tego  punktu wrześniowego,  abyśmy wiedzieli,  jak  jest 
z przygotowaniami do igrzysk, abyśmy przy igrzyskach zimowych nie mieli takich afer, 
jakie mamy w tej chwili. Będę chciała zabrać głos w tej kwestii w kolejnym punkcie. 
Chciałabym  poprosić  o zwołanie  jednego  posiedzenia,  podczas  którego moglibyśmy 
porozmawiać na temat szkolnej infrastruktury sportowej, gdyż znalazłam informację, 
iż wedle danych Ministerstwa Edukacji i Nauki tylko 75% szkół ma dostęp do hal. Chcia-
łabym tę informację zweryfikować i ewentualnie pomyśleć w jaki sposób środki finan-
sowe bylibyśmy w stanie zapewnić, aby te 25% sal pokryć. Wiemy, że bardzo wiele szkół 
w Polsce ma udostępnione tylko czasowe korzystanie z sali gimnastycznych i nie wiemy 
jak to do końca wygląda pod względem rozmiarów. Przed chwilą o tym mówiłam – czy 
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moglibyśmy poświęcić jedno posiedzenie Komisji, aby porozmawiać o efektywności lek-
cji wychowania fizycznego w naszych szkołach? Myślę, że tematy, które przedstawiłam, 
czyli dotyczące klas 1-3 itd. można by również wtedy włożyć do planu pracy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Proszę, panie pośle.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Jeśli można, to do pkt 3 w rubryce kto ma przed-
stawiać materiały, warto zaprosić też Polski Komitet Olimpijski. Wtedy nie będziemy 
mieli wątpliwości, że chodzi także o przygotowania do igrzysk.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Bardzo proszę, jest już wpisane. Dziękuję uprzejmie. Od razu może wyjaśnię, bo w pre-
zydium była dziś dość ożywiona dyskusja, również w kwestii tematów zgłoszonych przez 
panią poseł Niemczyk. Część została uwzględniona. Może troszeczkę w innym brzmie-
niu, ale większość tych tematów jest uwzględnionych. Są również tematy przekazane 
do podkomisji  stałej do spraw sportu dzieci  i młodzieży – kwestie szkolne, o których 
pani poseł mówiła. Podkomisja przygotuje nam materiał i to będzie szersza dyskusja, 
a nie ograniczona do dwóch godzin. Wtedy Komisja będzie lepiej przygotowana i również 
będzie można to zgłosić. Te uwagi pana posła Tomasza Zimocha zanotowałem i dopi-
saliśmy PKOl do pkt 3. Uważam, że uwaga pana przewodniczącego Tomaszewskiego 
dotycząca spółek Skarbu Państwa jest jak najbardziej uzasadniona, więc również to już 
jest wpisane. Zaraz oddaję państwu głos, tylko wyjaśnię sprawy, do których już nie będę 
wracał, abyśmy wiedzieli, że one są ujęte. Propozycja pana przewodniczącego Rutnic-
kiego dotycząca zmiany pkt 14 z pkt 6 też jest już uwzględniona, proszę o jej zapisanie. 
Oddaję głos, bardzo proszę, pan poseł Zimoch.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Dziękuję, panie przewodniczący. Mam jedną uwagę. Ponieważ mamy niestety nienajlep-
sze doświadczenia, a o godzinie 15.00 chyba uzyskamy potwierdzenie tego faktu, mam 
prośbę, aby wszelkie informacje, prośby kierowane do ministerstwa, PKOl i poszczegól-
nych związków wypływały z Sejmu zdecydowanie wcześniej – minimum miesiąc, by dać 
szansę na przygotowanie dobrych materiałów i jeśli one wpływają, abyśmy je otrzymy-
wali wcześniej. Zdarzało się nawet tak, że materiały dostawaliśmy niemal tego samego 
dnia, gdy było posiedzenie Komisji. Mówię o tym, dlatego by nie było tak śmiesznych 
historii, jak to się zdarzyło przy sprawie z Polskim Związkiem Piłki Nożnej. Przesłano 
materiał do ministerstwa  i pan minister Gliński go podpisał, a był przepisany słowo 
w słowo z Wikipedii lub innych portali internetowych. Dajmy związkom i ministerstwom 
więcej czasu na przygotowanie dobrych materiałów, wokół których będziemy również 
mogli dobrze przygotowani dyskutować.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Jak najbardziej. Odpowiem jeszcze panu posłowi, że materiały i plany, które przygotowu-
jemy idą do ministerstw wcześniej, a więc sekretariat dotrzymuje terminów. Nie możemy 
odpowiadać za to co dostajemy i w jakim terminie. To też dotyczy naszego ostatniego 
spotkania ze związkiem kolarstwa. Tam były przepychanki, ale w sekretariacie mieli-
śmy potwierdzenie, że takie zaproszenie wyszło. Druga strona musi też odpowiednio się 
zachować. Bardzo proszę, pani poseł Niemczyk.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Jak najbardziej to jest zasadne panie pośle, oczywiście.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Panie przewodniczący, to bardzo dobrze, że sport dzieci i młodzieży jest w podkomisji. 
Ale programy rządowe, o których wspominałam są ważne i opiera się nam na nich póź-
niej dalszy sport wyczynowy. Nawet jeśli ciężko jest poświęcić jedno posiedzenie Komisji 



10                    j.s.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury Fizycznej, sPortu i turystyki (nr 66)

na ten temat, to poprosiłabym, aby tam, gdzie mamy zapraszane poszczególne związki 
sportowe, aby one przedstawiły nam informację o tych rządowych projektach. We wrze-
śniu,  jeśli mamy Polski  Związek Kolarski,  by przedstawili  nam  informację  szczegó-
łową o rządowych programach, nie tylko za ostatni rok, ale nawet trochę szerzej. Jeśli 
mamy we wrześniu informację na temat wyników kontroli przeprowadzonej w Polskim 
Związku Piłki Siatkowej, to brakuje mi zaproszenia PZPS na to posiedzenie. Jest tylko 
Ministerstwo Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu. Nie wiem, czy to jest pomyłka, 
czy przeoczenie. Jeśli mamy informację w pkt 17 dotyczącą uprawiania zimowych spor-
tów lodowych, też brakuje mi przedstawicieli związków tych zimowych sportów lodo-
wych. Jest tylko ministerstwo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Są prezesi polskich związków sportowych sportów zimowych, po przecinku.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Informacja na temat planów rozbudowy infrastruktury do uprawiania zimowych spor-
tów lodowych…

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Przedstawia minister kultury, dziedzictwa narodowego i sportu.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
I na tym się kończy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Prezesi polskich związków sportowych sportów zimowych, minister spraw wewnętrz-
nych i administracji, PKOl.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Chyba nie o tym punkcie mówimy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Mówimy o zimowych sportach – o pkt 3.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Mówimy o siedemnastce.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Możemy wprowadzić te same podmioty do przedstawienia informacji, aby od razu byli 
prezesi.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dobrze, wprowadzimy taką zasadę. To jak najbardziej zasadna uwaga.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Być może należałoby przejrzeć jeszcze inne punkty i to sprawdzić. Myślę, że jeśli  jest 
zaplanowana informacja Polskiego Związku Lekkiej Atletyki to mógłby on nam przed-
stawić informację o Programie lekkoatletyki dla każdego. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dobrze. Ustalamy, że po prostu na wszystkie posiedzenia, gdzie jest wpisany którykol-
wiek związek będzie zaproszenie również dla prezesa tego związku.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, ale ja proszę o rozszerzenie tych trzech punktów, gdzie mamy Polski Związek Piłki 
Siatkowej, Polski  Związek Kolarstwa  i Polski  Związek Lekkiej Atletyki  i informacje 
przez nie przedstawianą, o te programy rządowe, które oni wykonują. To są szkolne 
ośrodki siatkarskie, program rządowy kolarstwa i lekkoatletyka dla każdego. Proszę, aby 
również informacje na ten temat nam tu przedstawili, przy okazji. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję. Bardzo proszę o zapisanie przez sekretariat tej uwagi. Bardzo proszę, pani 
poseł.
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Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dzień dobry. Dziękuję, panie przewodniczący. Co prawda nie zgłaszałam wcześniej tego 
tematu, ale chciałabym prosić o dopisanie punktu dotyczącego sportu osób z niepełno-
sprawnościami. Widzę tu co prawda informację na temat występu polskiej reprezentacji 
paraolimpijskiej, ale będzie dotyczyła stricte występów naszej reprezentacji na igrzy-
skach paraolimpijskich. Proszę o dopisanie takiego punktu, w miarę możliwości, bo nie 
ma takiej podkomisji. Taka podkomisja  jest w Komisji Polityki Społecznej  i Rodziny, 
która zajmuje się osób z niepełnosprawnościami, ale od roku się nie zebrała. Myślę, 
że jeśli chodzi o sprawy sportowe osób z niepełnosprawnościami, warto poświęcić temu 
posiedzenie. Jest kilka dyscyplin sportowych, które chciałabym zaprosić, np. ze szczegól-
nym uwzględnieniem dyscypliny pod nazwą race running. Chciałabym prosić o dopisanie 
tego gdzieś.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo, pani poseł. Powiem szczerze,  ten plan, który  jest  i tak  jest bardzo 
ambitny. Znowu te punkty z niego spadną. Nawet jeśli ten punkt dotyczy występu jed-
nej i drugiej reprezentacji na olimpiadzie, wątpię abyśmy w ciągu 2 godzin się zamknęli 
i dopisanie tu czegoś naprawdę jest problematyczne. Prosiłbym o to, abyśmy ten punkt 
zapisali na następne półrocze.

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
No dobra, ale mamy np. taki temat – informacja na temat kariery dwutorowej sportow-
ców. Przecież ostatnio był taki temat.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
To jest  zupełnie  co innego.  To posiedzenie  było  przerwane  na wniosek  pani  poseł 
z powodu tego, że nie było innych zaproszonych ministerstw. Będzie ciężko. Wtedy już 
spędziliśmy na tym posiedzeniu półtorej godziny, a gdy mają być jeszcze inne minister-
stwa, to zajmie dużo czasu. Moja propozycja jest taka…

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dobrze, to proszę to wpisać na następne półrocze.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Jeśli pani poseł wyrazi zgodę, zgłosimy to na następne półrocze.

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Tak. Zgadzam się na to, aby zgłosić to na następne półrocze, aby poświęcić temu całe 
posiedzenie Komisji. To temat ogólny, sporty osób z niepełnosprawnościami.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Proszę jeszcze o jedną rzecz. Dotrzymujmy terminów. Dostajemy od sekretariatu infor-
mację do kiedy zgłaszamy,  jak mamy zgłaszać. Bardzo proszę. Ta uwaga dotyczy nas 
wszystkich.

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dobrze, nie ma problemu, zgadzam się, aby to było w przyszłym półroczu. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Bardzo proszę.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu Anna 
Krupka:

Szanowni państwo, panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, co prawda to decyzja Komi-
sji, ale przeglądam ten plan pracy i nie wiem czy nie warto, aby państwo rozważyli, aby 
informacja na temat stanu przygotowań Polski do organizacji III Igrzysk Europejskich 
Kraków-Małopolska 2023 powinna być wcześniej, niż w grudniu.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Pani minister, pani prośba jest dla mnie rozkazem, więc nie ma problemu. Musimy zasta-
nowić się, kiedy możemy to zrobić.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Mamy turystykę w październiku – to pkt 10 – informacja na temat wsparcia dla gospo-
darstw  agroturystycznych  i promocji  agroturystyki w Polsce.  To byłoby  okej,  to nie 
będzie też długi punkt.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Czy jest zgoda Komisji na propozycję pana przewodniczącego Rutnickiego, aby pkt 10 
zamienić z pkt 19?

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
To jest wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa i Rozwoju Wsi więc zmianę terminu 
trzeba uzgodnić z tamtą komisją.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
To może inny temat. Może przenieślibyśmy informację NIK?

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Mam pytanie do pani minister – kiedy poznamy dyscypliny, które będą na tych igrzy-
skach? Zwoływanie posiedzenia w tym temacie, nim będziemy wiedzieli, czy są gwaran-
cje rządowe,  jakie mamy dyscypliny i jak to wszystko będzie wyglądało jest po prostu 
bezcelowe. Coś więcej musimy się dowiedzieć, niż  to co wiemy,  tyle że kierownikiem 
igrzysk ma być pan minister Sasin i na razie nic nie wiadomo, nie ma na to pieniędzy 
ani gwarancji. Kiedy będą państwo gotowi do przedstawienia takich decyzji i informacji?

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Bardzo proszę, pani minister.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Pani poseł, tak jak pani podkreśliła, pełnomocnikiem i koordynatorem Igrzysk Europej-
skich Kraków-Małopolska 2023, które obejmą najprawdopodobniej również śląskie, jest 
pan premier Jacek Sasin. W Ministerstwie Aktywów Państwowych jest też powołane 
biuro koordynacji igrzysk europejskich i oni się tym zajmują, w tej kwestii są po prostu 
kompetentni.

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Do mikrofonu, pani minister.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie przeszkadzajmy sobie.

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Tylko ja nie słyszę, co pani minister mówi, bo jest straszny ruch. Uprzejmie proszę, aby 
pani mówiła do mikrofonu. Dziękuję, przepraszam.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Może pani zdjąć maskę, nie ma problemu.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Koordynatorem igrzysk europejskich jest pan premier Jacek Sasin. Jest pełnomocni-
kiem do spraw organizacji tych igrzysk europejskich. W związku z tym w Ministerstwie 
Aktywów Państwowych zostało też powołane biuro koordynacji  igrzysk europejskich. 
W kompetencjach tego biura jest to, o co zapytała pani poseł. Ja nie potrafię odpowie-
dzieć na to pytanie, bo to jest poza naszymi kompetencjami jako Ministerstwa Kultury, 
Dziedzictwa Narodowego i Sportu.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Może też troszeczkę pani poseł odpowiem. Jedna z dyscyplin – moja – również ma być 
na igrzyskach europejskich. Jest to jednak uzależnione od podpisu federacji europej-
skiej  i światowej. Tych podpisów np. przy  rugby  jeszcze nie ma. Dlatego  jeszcze nie 
jest to potwierdzone. To nie jest tylko kwestia związana z ministerstwem, ale również 
ze związkami sportowymi. To jest ta podstawa, aby te dyscypliny, które zostały zapropo-
nowane mogły później brać udział w igrzyskach europejskich. Ma być to dopięte – z tego 
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co wiem, taka jest informacja z PKOl – do końca sierpnia. Wtedy będziemy wiedzieli 
na 100% jakie ilości  i które dyscypliny będą,  i wtedy ewentualnie zaprosimy również 
przedstawiciela PKOl, abyśmy otrzymali bezpośrednio taką informację. Szanowni pań-
stwo, to jest inna dyskusja. Jest propozycja zamiany pkt 9, za przyzwoleniem pani dyrek-
tor, z pkt 19. Jeśli nie będzie uwag, bardzo proszę sekretariat o zapisanie tego. Bardzo 
proszę, jeszcze pan przewodniczący Rutnicki. 

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dziękuję, panie przewodniczący. Wysoka Komisjo, pani minister, takim dobrym zwycza-
jem – nie uwzględniłem tego, za co przepraszam, była informacja ze strony ministerstwa 
à propos kolejnych programów infrastrukturalnych, które będą czekały na nas w kolej-
nym roku, czyli Sportowa Polska  i to wszystko, co się z tym wiąże. Myślę, że dobrze 
by było, abyśmy może jeszcze w listopadzie, przed ogłoszeniem tych informacji mogli 
taką informację ze strony ministerstwa uzyskać – jakie programy, szczególnie jeśli cho-
dzi o przebudowę, rozwój, remonty infrastruktury sportowej na rok 2022 będą prze-
widziane. Patrzę na listopadowe propozycje posiedzeń i np. informacja na temat stanu 
realizacji programu „Strzelnica w powiecie” jest okej, ale można by coś tu dołożyć.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie można, to posiedzenie wspólne.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dobrze. Patrzę, gdzie ewentualnie można to zrobić. Są też takie posiedzenia, które nie 
będą trwały długo i nie są tak bardzo obładowane. Zastanawiam się, czy gdzieś mogli-
byśmy w październiku lub listopadzie dołożyć tę informację, bo często parlamentarzy-
stów, szczególnie posłów naszej Komisji pytają czego się możemy spodziewać, jakie będą 
programy, kiedy będą nabory, jakie kwoty. Pani poseł Niemczyk mówiła też o kwestiach 
braków związanych z salami gimnastycznymi. Przecież te projekty, jak sportowa infra-
struktura  przyszkolna  czy  przebudowa  bazy  sportowej w oparciu  o funkcjonowanie 
klubów czy inne projekty będą. Dobrze by było, aby posłowie Komisji byli wyposażeni 
w tę wiedzę przed ogłoszeniem lub blisko tego terminu, abyśmy byli na bieżąco z tym, 
co ministerstwo przygotuje. To byłoby ważne. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. Jest propozycja, jeśli będzie zgoda pani minister, aby-
śmy dopisali pana prośbę do pkt 6, który został przeniesiony do pkt 14. To będzie listo-
pad. Okej?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Tak, w listopadzie będziecie przygotowani przed ogłoszeniem?

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Panie przewodniczący, po naradzie z panem dyrektorem stwierdziliśmy, że najwcześniej 
te programy będą ogłoszone w grudniu, więc jeśli chce pan o tym rozmawiać, to musimy 
mieć jakąś wiedzę, aby na posiedzeniu przedstawić jak, mniej więcej, się to będzie kształ-
towało.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Chwilę przed lub w tym samym czasie, abyśmy mogli dopytać?

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
To może przy programach rządowych.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Może przy pkt 20?

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Równouprawnienie i niedyskryminacja w sporcie, i programy? Pani poseł uważa, że jest 
okej? Bardzo proszę,  to do pkt 20,  to jest grudzień, nie ma najmniejszego problemu. 
Dokładamy prośbę pana przewodniczącego.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dzięki.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Nie słyszę. Propozycji więcej nie słyszę. Dziękuję bardzo. 
Zamykam dyskusję. Po wszystkich tych zmianach chciałbym zamknąć dyskusję w tym 
punkcie.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dobrze.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Zamykam dyskusję w tym punkcie. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że Komisja przy-
jęła plan pracy na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia br. Sprzeciwu nie słyszę. Plan pracy 
– z poprawkami, co zaznaczam, został przyjęty. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pani 
poseł Niemczyk.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Panie przewodniczący, pani minister, chciałabym prosić o zwołanie Komisji w trybie pil-
nym, abyśmy wszyscy dostali pełną informację w związku z dramatem polskich sportow-
ców. Dotyczy to zarówno pływania, jak i kolarstwa. Mam na myśli panią Karolinę Kara-
siewicz oraz pana Pawła Warszawskiego, jeśli chodzi o WKKW, abyśmy jeszcze podczas 
tego posiedzenia Sejmu uzyskali taką informację. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Zapewne mówimy o sytuacji związanej z pływakami między innymi.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Nie tylko, bo mówimy o trzech związkach.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
O 15.00 poruszymy właśnie ten temat i mam nadzieję, że…

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
A czy ktoś z PKOl będzie, aby nam to wyjaśnić o 15.00?

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie. Wcześniej to nie było przewidziane, a więc nikogo z PKOl nie będzie.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Można  byłoby  na jutro  coś  zwołać,  na godziny  popołudniowe,  aby mieć  informacje 
na piśmie z poszczególnych związków.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Wiem, pani poseł, ale jest tu dość problematyczna kwestia – chodzi o salę i inne sprawy. 
Zobaczymy  co będzie  dziś  po posiedzeniu  o 15.00 wtedy  zdecydujemy  co dalej  z tym 
robimy.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Ale kolarstwa i jeździectwa nie będziemy mieli…

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
O kolarstwie mamy oddzielny punkt.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, ale tych kwestii nie będziemy mieli wyjaśnionych dziś o 15.00.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Tak, pani poseł, ale ja nie przyjmuję pani wniosku o Komisję nadzwyczajną. Jest dziś 
jeszcze Komisja o godzinie 15.00, jest również Komisja w czwartek. Moim zdaniem nie 
ma potrzeby dokooptowania jeszcze jednego posiedzenia.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Wydaje mi się, że musimy to przegłosować, a nie, że pan nie przyjmuje.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Mam też propozycję. Dziś o 15.00 był inny program Komisji, ale myślę, że dużo będziemy 
mówili na temat sytuacji w Polskim Związku Pływackim i co się dzieje w Tokio. Zdaję 
sobie sprawę, że nie byli zaproszeni przedstawiciele PKOl. Może jest to technicznie moż-
liwe, bo mamy jeszcze kilka godzin. Zdaję sobie sprawę, pani minister, że większość jest 
w tej chwili w Tokio, ale może warto wykonać telefon, bo oczekiwalibyśmy informacji 
na ten temat. Bardzo proszę sekretariat, jeśli nie ma takich przeciwskazań, aby w trybie 
pilnym spróbować kogoś zaprosić. Zobaczymy czy to się uda.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Nie ma najmniejszego problemu. Uważam, że takich przeciwskazań nie ma. Bardzo pro-
szę sekretariat o wykonanie telefonu do PKOl. Oddaję jeszcze głos pani minister.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Szanowni państwo, być może nie powinnam tego mówić, ale  to powiem. Pan prezes 
Paweł Słomiński, z którym rozmawiałam tuż po tej oficjalnej decyzji w sobotę odno-
śnie powrotu naszych pływaków, zamiast zajmować się tym i wyjaśniać tę sprawę miał 
do mnie ogromne pretensje, co też nie dotyczy mojej działalności, a państwa Komisji, 
że został  zaproszony  z wyprzedzeniem  zaledwie  siedmiu  dni  na posiedzenie,  które 
odbywa się dziś o godzinie 15.00. Tyle chciałam powiedzieć. Nie wiem, czy pan prezes się 
pojawi, bo miał takie, a nie inne podejście do tej sprawy. Tym bardziej uważam, że pan 
prezes nie raczy przyjść z dnia na dzień. Tak mówię tylko w oparciu o to, co wiem, jakie 
jest podejście pana prezesa Słomińskiego do tej sprawy. 

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję bardzo, pani minister. Pan poseł Tomasz Zimoch.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Panie  przewodniczący,  chciałabym  zmienić  ten wniosek.  Jeśli  byłby  problem  zrobić 
to podczas tego posiedzenia, to kolejne posiedzenie mamy zaplanowane na 11 sierpnia. 
Wtedy może wszystkie 3 związki i ich prezesów moglibyśmy zaprosić, nawet zawodni-
ków. Będzie czas na przygotowanie. Być może wtedy ktoś z PKOl również będzie mógł 
uczestniczyć w tej Komisji, aby faktycznie to miało ręce i nogi. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Tak powiem szczerze, również w odpowiedzi dla pani poseł, bo oczywiście zaraz poddam 
pod głosowanie pani wniosek, bo sama pani o to wnioskuje, będzie to również w podsu-
mowaniu działalności związków po olimpiadzie. Teraz i tak nic przecież nie zmienimy. 
Nic się nie wydarzy takiego, że pływacy wrócą i pojadą z powrotem do Tokio. Bądźmy 
realistami, takich możliwości nie ma. Padły tu też słowa o związku kolarskim. Czytałem 
wczorajsze informacje i wypowiedź pana Leśniewskiego. Trzeba się na razie uspokoić 
i zobaczyć co dokładnie tam wyjdzie. Niech związki decydują, a nie ktokolwiek  inny. 
Oczywiście  za chwilę  poddam  to pod  głosowanie.  Bardzo  proszę,  pan  poseł  Tomasz 
Zimoch.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Co do Polskiego Związku Kolarskiego, sygnali-
zujemy sprawę. Mówiłem o tym na posiedzeniu Komisji. Chodzi np. o wysłanie zawodni-
ków na zawody pucharu świata, gdy na lotnisku w Amsterdamie zostali zatrzymani i nie 
pojechali. To sprawa, która się ciągnie. Proszę państwa, sprawa związana z pływakami 
nie jest sprawą prostą, ale złożoną. To nie jest tylko sprawa Polskiego Związku Pływac-
kiego, ale również Polskiego Komitetu Olimpijskiego. Jeśli ktoś orientuje się jak wygląda 
przebieg procedury akredytacyjnej związany z igrzyskami olimpijskimi to dokładnie wie, 
że nie jest to sprawa tylko jednego związku sportowego, ale dotyczy wielu podmiotów. 
Co do późnego  zawiadamiana,  zgłaszałem  już wniosek w sprawie.  Związki  sportowe 
też nieoficjalnie informują, że zbyt późno wysyłane są do nich zaproszenia i informacje 
z Sejmu, i jest mało czasu na przygotowanie. Być może rzeczywiście nikt z Polskiego 
Związku Pływackiego nie będzie mógł się pojawić na posiedzeniu Komisji. Jeśli chcemy 
tę sprawę rzeczywiście dobrze wyjaśnić,  to nie może być tak, że przyjdzie  tylko ktoś 
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z PZP lub nie. Musi być ktoś z PKOl, z ministerstwa sportu. To nie jest sprawa, którą 
załatwimy w ciągu 2-3 godzin. Pomyślmy o tym i się do tego przygotujmy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Panie  pośle,  szanowni  państwo,  to nie  jest  tak,  że my kogokolwiek możemy  zmusić 
do tego, że ma przyjść. Wybaczcie, ale jeśli ktoś chce i ma dobrą wolę, to nawet gdyby 
zaproszenie wpłynęło 3-4 dni wcześniej, a wpływa 7 – to standardowy termin do zawia-
damiania, jeśli chodzi o posiedzenia Komisji – to będzie na posiedzeniu. Tak jak powie-
działem wcześniej, związki sportowe dostają informację, jeśli są w programie prac naszej 
Komisji. Związki powinny być przygotowane na każdy dzień i moment. Te siedmiod-
niowe wyprzedzenie jest okej. Gdybym ja dostał takie zaproszenie to nie patrzyłbym, 
czy mam urlop czy cokolwiek innego, tylko przed takim gremium chciałbym się stawić 
i dyskutować. To też jest wola tej drugiej strony, bo do tanga trzeba dwojga, panie pośle. 
Nie rozmawiajmy o czymś, co omówimy o 15.00. Jeśli uda się nam z tym PKOl to ktoś 
przyjdzie, spróbujmy. Co do wniosku pani poseł, informuję, że zwołam za chwilę posie-
dzenie prezydium, bo to prezydium zwołuje posiedzenia Komisji na tę chwilę i to nie jest 
decyzja poddawana pod głosowanie, tylko decyzja prezydium. Czy ktoś jeszcze chciał 
zabrać głos? Bardzo proszę, pani minister. Tak jest według regulaminu.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Szanowni państwo, panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, mam prośbę. Oczywiście 
tylko mogę o to prosić, bo to bardzo dobra inicjatywa, którą państwo poruszyli, aby zwo-
łać posiedzenie Komisji z udziałem Polskiego Związku Pływackiego i PKOl. Dziękuję 
za to pani poseł Niemczyk. Rzeczywiście wydaje się to zasadne po igrzyskach. Z tego 
co wiem, większość osób z PKOl miało dziś wylatywać na igrzyska. Po drugie, rzeczywi-
ście tych niedociągnięć PZP nie cofniemy ani tego, co zrobili. Ważne jest, aby ta Komisja 
w sprawie tego związku odbyła się przed wyborami w związku. Jeśli mogę, chciałam 
państwa o to prosić. Oni mają jakoś we wrześniu wybory.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dobrze, pani minister.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Jeśli chodzi o to, co powiedział pan poseł Zimoch, w karcie olimpijskiej jest wyraźny zapis, 
że za kwalifikacje zawodników, ich selekcję i zgłaszanie odpowiada Polski Komitet Olimpijski 
wraz z odpowiednim polskim związkiem sportowym, czyli w tym przypadku Polskim Związ-
kiem Pływackim. Warto, aby byli obecni też przedstawiciele PKOl. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Pani minister,  jeśli pani i Komisja się zgodzą, proponuję, że jeśli 
szybko, to szybko, we wrześniu mamy informację dotyczącą Polskiego Związku Piłki 
Siatkowej i dorzućmy tu tę informację, i propozycję pani minister.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Wszystkich poszczególnych związków, które mają problemy.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Tych, które już wiemy, że je mają i tych, które jeszcze wypłyną. Może być różnie, bo nie-
które dyscypliny rozpoczynają troszeczkę później.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Bardzo  dziękuję,  panie  przewodniczący,  pani minister,  za pozytywne  zaopiniowanie 
mojej propozycji.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Wrzesień jest okej?

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, super.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Można zaprosić szefa PZPN w sierpniu…

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Szanowni państwo, w sierpniu nie mamy Komisji, PZPN to państwo w państwie, wybiorą 
się do nas sami.
Szanowni państwo, stwierdzam wyczerpanie porządku dziennego Komisji. Zamykam 

posiedzenie Komisji. do zobaczenia o godzinie 15.00.


